
Z á p i s n i c a 
 

z  V. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Choča 
 

konaného dňa 23.októbra 2014 o 19.00 hod.  v zasadačke OcÚ 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
 

Prítomní:  viď prezenčná listina 
 

Počet prítomných poslancov  OZ:          6 
 

Neprítomní – ospravedlnení:                  1 
 

Neprítomní – neospravedlnení:               0 
 

Začiatok  zasadnutia.                          19.00 hod. 
 
Ukončenie  zasadnutia:                       20.20 hod. 
 
 
 

Program:       1.  Otvorenie 
 

                       2. Procedurálne otázky 
 

                       3. Kontrola plnenia uznesení z posledného zasadnutia OZ 
 

                       4. Refinancovanie úveru zo Slovenskej záručnej a rozvojovej banky 
 

                       5. Revitalizácia priestoru pred obecným úradom – výrub stromov 
                       

      6. Informácie ohľadne Komunálnych volieb 2014 
 

      7. Rôzne 
 

     8. Návrh uznesenia 
 

      9. Záver 
 
 
 

        Skôr ako starostka obce  zahájila V. riadne zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Choča,  

pán František Mankovecký, poslanec OZ a zároveň  zástupca starostky obce, odovzdal starostke 

obce zloženie funkcie zástupcu starostky obce ku dňu 23.10.2014. 

 
                         

K bodu 1 
 
 
     Starostka obce Alena Záhoreczová privítala prítomných poslancov a hlavnú kontrolórku obce  na 

V. riadnom zasadnutí Obecného zastupiteľstva. 
 



 

K bodu 2 
 

    Starostka obce oboznámila prítomných poslancov s programom zasadnutia a keďže neboli žiadne 

doplňujúce návrhy dala o ňom hlasovať. 
 
 

Za ….................. 6 poslanci,    proti …................... 0,     zdržal sa  ….................0, 
 

Za zapisovateľku pani starostka navrhla  Zuzanu Rudzanovú, za členov návrhovej komisie 

poslancov Lenku Havranovú a Vladimíra Bošanského, za overovateľov zápisnice  pani Janu 

Segíňovú a Pavla Kériho. O tomto návrhu dala starostka hlasovať. 
 

Za …................. 6 poslanci,    proti …..................... 0,     zdržal sa  …..................0, 
 
 
 
 

K bodu 3 
 

   Keďže na predošlom zasadnutí OZ neboli dohodnuté uznesením žiadne  konkrétne úlohy, 

starostka obce prešla k ďalšiemu bodu programu. 
 

 

 

K bodu 4 
   

    V tomto bode starostka obce pripomenula poslancom OZ splatnosť úveru zo SZRB, ktorý obec 

prijala v 06/2012 z dôvodu realizácie projektu Nadstavby športových šatní TJ vo výške 58 310,85 

EUR.  
V tejto výške bola obci  v 03/2013 poskytnutá refundácia z PPA, ktorá mala byť použitá na 

splatenie úveru do termínu 21.11.2014.  Z refundácie bola  suma 10 000 € okamžite uhradená do 

SZRB a tým sa znížila výška istiny úveru na 48 000 €.  

Avšak z dôvodu nedostatku finančných prostriedkov, ktorý spôsobili dlhy obce z minulého 

volebného obdobia, ako aj v roku 2012 vrátenie dotácie poskytnutej obci z roku 2008 vo výške   

5941 €,  ktorá nebola zúčtovaná a tiež ďalšie neplánované výdavky – oprava strechy TJ, 

rekonštrukcia prečerpávacej stanice, oprava strechy na DS a v neposlednom rade  výpadok 

podielových daní a nedôsledné platenie daní z nehnuteľností od niektorých občanov, spôsobili, že 

obec sa ocitla v zložitej finančnej situácii. Na základe tejto skutočnosti dosahovala obec zlý 

hospodársky výsledok  a  žiadna banka obci nevedela pomôcť. Starostka obce preto využila časť 

refundácie na splatenie záväzkov obce, čím sa zlepšil hospodársky výsledok za rok 2013 a obec už 

v tomto roku môže čerpať pomoc z banky formou  refinancovania pôvodného úveru výške 

48 000 €.  Obci by zostal k  splácaniu po dobu 10 rokov nový úver s mesačnými splátkami 312,50 € 

a ročný úrok z úveru by predstavoval sumu cca 1700 €. Zároveň predložila OZ finančnú analýzu - 

prehľad pravidelných mesačných, štvrťročných a polročných výdavkov obce, ako jej bolo 

doporučené na zasadnutí OR. 

 

- Poslanec František Mankovecký- starostku obvinil z toho, že si robí sama čo chce, že OZ 

neinformovala o tom, že čerpá z refundácie a že má obec finančné problémy. Z tohoto 

dôvodu  zložil funkciu zástupcu starostky obce.  
- Poslanec Jozef Havran – navrhoval, aby  sa o tomto bode ani nediskutovalo. 

 

Keďže program zastupiteľstva bol odsúhlasený ( Bod 2), tento návrh nebol akceptovaný. 



 
 

- Starostka obce Alena Záhoreczová – argumentovala tým, že štvrťročne poslanci dostávajú 

Plnenie rozpočtu, ktoré im zasiela domov, aby mali čas  dokumentáciu si prezrieť a klásť 

otázky na zastupiteľstve. Celú účtovnú agendu štvrťročne kontroluje hlavná kontrolórka 

obce. V dokumentácii  jasne bolo vidieť, že výdavky sú riešené aj pomocou refundácie a tiež 

pripomenula aj to, že ešte na zasadnutí OZ v 06/2014 vo svojej správe   hlavná kontrolórka 

obce v poslednom odseku informuje práve o úhrade výdavkov pomocou refundácie.  Položila  

poslancom otázku,  ako by probém ohľadne nedostatku financií a čerpania refundácie, riešili oni. 
Objasňovala, že situáciu v tom čase nevedela inak riešiť. O pomoc žiadala aj Ministerstvo 

financií. Starostka zdôrazňovala poslancom OZ, že je nutné vzniknutú situáciu ohľadne 

splatenia úveru rozumne vyriešiť.  
 

- Poslanec Jozef Havran – podal návrh, aby sa riešenie situácie s úverom prenechalo novému 

obecnému zastupiteľstvu, 
- Starostka obce – odpovedala, že nemáme ale toľko času, pretože úver je splatný 21.11.2014 
- Poslanec Pavol Kéri – tiež trvá na tom, že starostka nepovedala   nič o čerpaní refundácie. Bolo 

treba o tom hovoriť skôr. 
- František Mankovecký – žiada, aby staroska na najbližšie zasadnutie OZ predložila prehľad 

čerpania refundácie a tiež čerpanie finančných prostriedkov získaných predajom obecného 

domu. Rovnako žiada aj predložiť presné úrokové sadzby v prípade  riešenia úveru. 
 

Nakoniec po rozsiahlej diskusii starostka obce dala hlasovať poslancom OZ o refinancovaní 

pôvodného úveru zo SZRB  novým úverom vo výške 48 000,- € . 

 

Poslanci OZ refinancovanie pôvodného úveru novým úverom jednohlasne neschválili. 
  

 

           Za …................. 0 poslanci,    proti …..................... 6,     zdržal sa  …..................0, 
 
 
 

K bodu 5 
 

  V ďalšom bode programu starostka informovala poslancov OZ o blížiacej sa realizácii projektu “ 

Revitalizácia priestoru pred obecným úradom,” ktorého súčasťou je aj vypílenie niekoľkých 

stromov (7) na parcele č. 1697/5, k.ú. Choča pred obecným úradom, ktoré pri  obhliadke poslanci 

OZ určili.  Keďže Rozhodnutie o povolení výrubu obec už má, žiadala poslancov, aby spoločne 

našli spôsob ako po vypílení naložiť s drevnou hmotou, ktorá vypílením vznikne. 
Poslanci OZ rozhodli, aby sa drevo uložilo do pivnice OcÚ, aby mala obec k dispozícii na obecné 

akcie (varenie gulášu, vatra). 

 

Poslanci uvedený návrh jednohlasne schválili. 
 

Za …................. 6 poslanci,    proti …..................... 0,     zdržal sa  …..................0, 
 

 

 

K bodu 6 
 

   Starostka obce informovala poslancov OZ o pripravenosti a zabezpečovaní úloh ohľadne 

Komunálnych volieb, ktoré budú 15.11.2014. Oboznámila ich so zložením okrskovej volebnej 

komisie. 



 

Poslanci OZ informáciu  vzali na vedomie. 

 

K bodu 7 
 

    V bode Rôzne poslanci OZ prejednali nasledovné žiadosti od občanov: 

 

- Ing. Ján Drgoňa, Choča č.176 – Ohlásenie drobnej stavby, Č.j. 26/2014  
Jedná sa o drobnú stavbu o ploche 18 m2 na par.č. 1672/2 vo vlastníctve žiadateľa. 

 

Poslanci OZ uvedenú žiadosť prejednali. 

Predseda stavebnej komisie pán Pavol Kéri doporučil doplniť do situačného plánu 

vzdialenosť novej drobnej stavby od susedného pozemku a zároveň doporučil, aby pán Ing. 

Drgoňa doložil vyjadrenie od susedov. 

 

Poslanci s uvedeným návrhom súhlasili. 

 

Ďalšou žiadosťou bola žiadosť pána Jozefa Tarkaya, Choča č.102, ktorý ohlásil drobnú stavbu na 

par.č. 17, k.ú. Choča. Nakoľko toto ohlásenie nespĺňalo všetky náležitosti a hlavne podľa 

predloženého situačného plánu drobná stavba prevyšovala plochu stanovenú stavebným zákonom 

( 25 m2 ), starostka obce žiadosť pozastavila. 
 

Poslanci  uvedenú informáciu vzali na vedomie. 
 

K bodu 8 
 

     V nasledujúcom bode bol prednesený návrh na uznesenie, ktorý poslanci OZ jednohlasne 

schválili. 
 

Za …................. 6 poslanci,    proti …..................... 0,     zdržal sa  …..................0, 
 

 

 

K bodu 9    
 

   Starostka obce ukončila zasadnutie Obecného zastupiteľstva a  poďakovala prítomným za účasť. . 
 
 
 

Overovatelia zápisnice: 
 

Vladimír Bošanský            …................................. 
 

Lenka Havranová              …................................ . 
 
 
 

                                                                                                   Alena Záhoreczová v.r. 
                                                                                                        starostka obce 


